
JEGYZŐKÖNYV 

Készült: a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 2007. november 20-án 16:15 órai kezdettel a 
Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal tanácstermében tartott  nyílt ülésről.

Jelen vannak: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök, Lomen Attila, Tóth Attila bizottsági tagok

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző 

Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Vad Mária alpolgármester, 

Megjelent: Sahin-Tóth Jenőné pü.csop.vez.

Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: Üdvözli  a  jelenlévőket.  Megállapítja,  hogy  a  bizottság 
határozatképes, mivel a megválasztott bizottsági tagok több, mint fele  (3 fő) jelen van. Két fő 
igazoltan  távol  van.  A  jegyzőkönyv  vezetésére  megkéri  Sahin-Tóth  Jenőnét.  A  jegyzőkönyv 
hitelesítésére  megkéri   Tóth  Attilát.  Lenne  egy  megjegyzése,  hogy  a  jegyzőkönyv  felvételére 
szükséges magnetofon ne induljon el az ülés megkezdése előtt.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: kéri, hogy akkor valaki kapcsolja be.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha technikai jellegű probléma, akkor megpróbálják megoldani. 
Ismerteti a napirendi pontokat.

A bizottság elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendeket:

1.) Egyes szociális alapfeladatok ellátásának 2008.évi pénzügyi terve 2-49/2007.
2.) Tájékoztató közúti jelzőtáblák felméréséről 2-50/2007.
3.) Tájékoztató a 2007. III. negyedévi gazdálkodásról 2-51/2007.
4.) 2008.évi koncepció 2-52/2007.
5.) Monorierdő Község Önkormányzatának 2007.évi költségvetési rendeletének
módosítása 2-53/2007.
6.) Fekete István Általános Iskola beszámolója 2-54/2007.
7.) Tájékoztatás Fekete István Általános Iskola részben önálló gazdálkodási státuszával 
kapcsolatos könyvelési teendőkről  2-55/2007.
8.) Előterjesztés az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság felkérése, a karácsonyi 
díszvilágítás fedezetének vizsgálatáról 2-56/2007.
9.) Egyebek

Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: Kérdezi,  hogy  a  napirendi  pontokkal  kapcsolatban  van-e 
megjegyzés.
Vargáné Vass Éva jegyző:     ügyrendi kérdéseben: a 3. napirendi pontnál előterjesztő és előadó is a 
polgármester  úr és a jegyző. Szintén ez a módosítás az 5. napirendi pontnál.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: szavazásra bocsátja a napirendet és sorrendjét a módosításokkal 
együtt.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság a levezető személyére, a napirendi pontokra és azok 
sorrendjére,  valamint  a  jegyzőkönyvvezető  és  a  jegyzőkönyv  hitelesítő  személyére  tett 
javaslatot 3 igen szavazattal elfogadja. 
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: megjegyzi:  az  anyagok  közül  három  darab  később  került 
postázásra és kéri, hogy 3 nappal az ülés előtt kapják meg az anyagot. Költségvetési témákban ez 
elég kellemetlen, kevés az idő a felkészülésre.



1.napirend
Egyes szociális alapfeladatok ellátásának 2008.évi pénzügyi terve 2-49/2007.

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Vargáné Vass Éva jegyzőt az előterjesztés ismertetésére.
Vargáné Vass Éva jegyző  :   az elmúlt bizottsági ülésen a szociális alapfeladatok ellátásának kérdése 
már napirenden volt. Az volt a feladat, hogy készüljön el a pénzügyi terv, elkészült, a bizottsági ülés 
után a képviselő-testület a bizottság döntéséről tájékoztatva lesz.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: kérdezi,  hogy  Bánföldiné  Zsuzsának  van-e  valamilyen 
kiegészítése.
Bánföldi Györgyné: minden kérdésre szívesen válaszol.
Vargáné Vass Éva jegyző: elmondja, hogy az előterjesztés rendelkezik határozattervezettel,  mely 
szerint  a  Pénzügyi  Bizottság  javasolja  a  testületnek,  hogy  az  ellátandó  feladatokat  az  Idősek 
Gondozóháza útján lássa el,  és a pénzügyi  feltételeket fogadja el,  amely koncepció szintjén,  az 
előzetes  tárgyalások  alapján,  az  összköltségvetés  20%-a  a  vállalkozói  díj.  Ez  a  jelenlegi 
feladatellátáshoz viszonyítva éves szintén Monornál 3.200 e Ft, a 2008-as évre vonatkozóan 3.500e 
Ft, ha a vállalkozó látja el a feladatokat. Ezek a számok tájékoztató jellegűek.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja az előterjesztés szerinti határozatot elfogadni.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

56/2007. (XI.20.) PTB.
határozata

Az Önkormányzat kötelezően ellátandó egyes szociális feladatainak vállalkozóval történő 
ellátásáról 

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  a benyújtott előterjesztést megtárgyalta és javasolja a 
Képviselő-testületnek, hogy az Önkormányzat a kötelezően ellátandó, egyes szociális feladatainak 
ellátása az Idősek Gondozóháza útján történjen, a mellékelt 2008.évi Pénzügyi tervben szereplő 
pénzügyi  feltételek  alapján,  az  összköltség  20%-ban  javasolja  meghatározni  a  szolgáltatási 
szerződésben  foglalt  feladatellátás  ellenértékeként,  a  2008.évi  költségvetésben  elkülönített 
előirányzat  biztosítása  mellett.  Hatalmazza  fel  Juhász  Sándor  polgármestert  az  szolgáltatási 
szerződés megkötésére az említett vállalkozás vezetőjével. 

Határidő: soros ülés  
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

2.napirend
Tájékoztató közúti jelzőtáblák felméréséről 2-50/2007.

Juhász Sándor polgármester: mindenkinél van egy táblázat, amely megmutatja mennyibe kerülne a 
Sas utcai táblák kihelyezése. A megadott kiadások csak a tábla értékét tartalmazzák, engedélyek 
nincsenek benne. Értelmetlen a tábla kihelyezése, mert a tiltás következményeként másik úton fog 
zajlani a teherautó forgalom. Javasolja felvenni a kapcsolatot a Sipitó tulajdonosával, és Pilis város 
polgármesterével, hogy a Fenyves utca burkolata készüljön el, hogy a forgalom ott bonyolódjon.
Tóth Attila bizottsági tag: egyetért a polgármester úrral.
Juhász Sándor polgármester: a III.számú határozattervezetet javasolja elfogadni. 
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felteszi szavazásra az előterjesztést.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 



Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

57/2007. (XI.20.) PTB.
határozata 

Monorierdő, Sas utcában a 3,5 tonnánál nehezebb tehergépjármű forgalom kizárására közúti 
jelzőtáblák kihelyezéséről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  a javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Monorierdő, 
Sas  utcában  a  3,5  tonnánál  nehezebb  tehergépjármű forgalom kizárásával  a  szomszédos  utcák, 
kizárás miatti forgalomnövekedés kivédésének problémakörét vegye fel napirendjére, valamint a 
polgármester,  a  probléma  megoldására  vegye  fel  a  kapcsolatot   a  SIPITÓ  Pihenőpark 
tulajdonosával, és Pilis Város Önkormányzatának polgármesterével.

Határidő: soros ülés  
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

3.napirend
Tájékoztató a 2007. III. negyedévi gazdálkodásról 2-51/2007.

Juhász Sándor polgármester: a 2007.III.  negyedévi  gazdálkodásról szóló tájékoztató tartalmazza 
mind a bevételeket, mind a kiadásokat.
Vargáné Vass Éva jegyző:  Az iparűzési adó alapjának megállapításakor a bevételekből bizonyos 
költségek  levonásra  kerülnek,  ez  a  mérték  jelenleg  1,2%.  Monorierdőnek  18  M Ft  a  tervezett 
iparűzési  adó bevétele,  és  időarányosan jól  teljesült.  Május  31-ig kell  beküldeni  a  bevallást,  és 
december 18-án kell 90%-os állapotra feltölteni a keretet, és következő évben kell elszámolni. A 
Monorral  történő  vagyonmegosztás  után  valószínűleg  Monorierdő  területére  fog  esni  iparűzési 
adóalanyként  a  MOL.  Postaköltségről  elmondja,  hogy  Monorierdőn  nagyon  sok  olyan 
ingatlantulajdonos van, aki nem a településen él, valamint gyakran előfordul, hogy visszaérkeznek a 
küldemények, és többször le kell küldeni.
Tóth Attila bizottsági tag: akkor ez azt jelenti, hogy 1,5 M-ot jelent jövő évre a postaköltség.
Vargáné Vass Éva jegyző: a postaköltség nem fog csökkenni, mert az ügyfélkör nem változik.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  a  leválással  kapcsolatos  szakértői  díj  stb.  1.260e  Ft.  Kik 
tartoznak ide?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Schmidt  Géza,  Majláth  Konrád  Konstantin  és   Soósné  Dr.  Gáspár 
Gabriella ügyvéd. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  a kereset elindult?
Vargáné Vass Éva jegyző:  elmondja, hogy pénteken egyeztetett az ügyvéddel. A hivatal mindent 
elkészített, egy eredeti és két másolati példányban, valószínűleg mai nap nyújtja be a bíróságra az 
ügyvéd. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a Polgármesteri Hivatal berendezéseire fordított tárgyi eszközök 
értéke 1.400 E Ft, a szellemi termékek értéke 963 e Ft, ez szoftvereket jelent?
Vargáné Vass Éva jegyző: a szellemi termékek magukba foglalják azokat a programokat, amelyek a 
munkához feltétlenül szükségesek. Az Abacus program, és az iktatóprogram lett vásárolva, a többi a 
Magyar Államkincstártól került igénylésre, térítésmentesen (BEFESZ, TATIGAZD stb.) 
Tóth Attila bizottsági tag: normatív állami hozzájárulás 56%-on áll.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: amikor  az  anyag  összeállításra  került,  feltűnt  a  szám,  de  utólagos 
finanszírozás miatt lehet, hogy csúszás van, mivel a visszaigénylések nem biztos, hogy záráskor 
jelentkeznek. Hozzávetőlegesen 10%-os eltérés mutatkozik, az időarányos finanszírozáshoz képest, 
ez 10 Mft-os nagyságrendet is jelenthet.



Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a jelenlegi pályázatok költsége hol került tervezésre?
Vargáné Vass Éva jegyző: a hivatalnál található előirányzatot terheli. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felolvassa a határozat-tervezetet.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

58/2007. (XI.20.) PTB.
határozata 

Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal 2007.III.negyedéves tájékoztatóról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  az előterjesztést megtárgyalta és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  fogadja  el  a  Monorierdő  Községi  Polgármesteri  Hivatal  2007.III.negyedévi 
költségvetés teljesítéséről szóló tájékoztatóját.
Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

4.napirend
2008.évi koncepció 2-52/2007.

Juhász Sándor polgármester:  a 2008 évi koncepció meghatározásakor végig kell nézni, hogy mely 
kiadásokat lehet csökkenteni. A bevétel gyakorlatilag ugyanaz, mint az előző évben, de a kiadás 
nőtt. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök:  meg kell vizsgálni a 2007-évi kiadásokat.  
Vad  Mária  alpolgármester: az  előterjesztés  felsorolja  a  jövő  évre  tervezett  beruházásokat, 
fejlesztéseket.
Juhász Sándor polgármester: a kérdőjellel jelzett sorokra kiadásokat kell tervezni.
Lomen Attila bizottsági tag: mit tartalmaznak a szolgáltatások?
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető:  tételesen  felsorolja  a  mely  könyvelési  sorokból  áll 
össze a szolgáltatások összesítő sor.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a kamatkiadások miért lettek ilyen mértékben betervezve?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a víz-csatorna hitelnél nem lehet előre tudni milyen 
kamatra, és tőketörlesztésre lehet számítani. 2007.évben 12.116 e Ft lett betervezve idén, de a jövő 
évre vonatkozóan nem lehet biztosat tudni. Augusztus 27-től él a hitelszerződés, és 1,5 M Ft került 
kifizetésre a kb. 1,5 hónapos időszakra. A kamat összegét az OTP sem tudja megmondani, mert ezt 
¼ évenként számítják és adják ki. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az útpályázatnál 23-24 M  Ft bankhitel betervezve?
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: igen  ez  az  egyik  része  a  pályázat  önrészének 
finanszírozására. A másik rész az önrész, amely fedezetére javaslatok kellenek. A bevételi oldalon 
23.836 e Ft be van beállítva fejlesztési hitelfelvételként, a 11 M Ft önrészt nem hitelből fedezi az 
önkormányzat,  akkor annak a  fedezetét  valamilyen fejlesztési  bevételből  meg kell  oldani.  Kéri, 
hogy a fő irányvonalakat határozza meg a bizottság. 
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  egy  olyan  táblázatra  lenne  szükség,  ahol  látná  a  2007.évi 
adatokat is. A teljesítésre gondol.
Sahin-Tóth  Jenőné pénzügyi  csoportvezető: A 2007.III.negyedévi  tájékoztatóban megtalálható  a 
költségvetés teljesítése. 
Vad Mária  alpolgármester: kérdezi,  hogy a  Fekete  Iskolánál  a  24  M Ft  és  a  12  M Ft  milyen 
kiadásokat takar.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az intézmények vezetőivel kapcsolat lett felvéve, hogy 



egy koncepciót alakítsanak ki. A részletes egyeztetés PTB előtt fog történni, hogy egyes kiadási 
sorok  milyen  kiadási  tételeket  takarnak.  Azokat  az  anyagokat  foglalta  össze,  amelyeket  az 
intézmények adtak le. 
Tóth  Attila  bizottsági  tag: javasolja  a  tervezetbe  betervezni  a  pályázatokra  fordítható  összeget, 
minimum 2 M Ft-ot.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: egyéb pályázati összeget is bele kell írni.  
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a pályázati önrész idei évben 5.748e Ft volt. Az iskola 
felújításához való tervezési díjat a pályázati önrész terhére számolták el. 
Vargáné Vass Éva jegyző: az intézményekkel való egyeztetést úgy kell lefolytatni, hogy a Hivatal a 
bizottságtól, vagy a testülettől kapjon iránymutatást, hogy melyek azok a kiadási tételek, amelyeket 
csökkenteni  indokolt.  Meg  kell  keresni  és  szakmailag  alátámasztani,  az  intézményvezetőkkel 
együtt, bizottsági ülésen, hogy mely kiadási tételeket kell/lehet csökkenteni. Ebben az évben 10 M 
Ft-os bevétel-tervezet származott ingatlanértékesítésből, amely 100%-ban elmarad. Ahhoz, hogy a 
felhalmozási célú kiadások és bevételek egyensúlya meglegyen, olyan bevételre kell szert tenni, ami 
felhalmozási  célra  szabadon  fordítható.  A 31  M  Ft  és  a  11  M  Ft  beruházás  miatt  fontos  az 
egyensúly, hiszen az állam nem támogatja a működésből kivont fejlesztéseket. 
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: megengedhetetlen  tartja,  hogy  az  iskola  30  M  Ft-os 
többletkiadással számol 2008-ra. Elfogadható lenne a tavalyi 147 M Ft-os költségvetés, amelyet 
korrigálni lehet az inflációval, amely 7%. Javasolja, hogy az iskola csökkentse a kiadásait 30 M Ft-
tal, az intézményvezető javaslata alapján. A Csicsergő Óvoda a az idei év kiadási keretein belül 
maradt.  
Vargáné Vass  Éva jegyző: összeállított  egy határozati  javaslatot,  mert  képlékenyek a  koncepció 
számai, csak iránymutatással tud dolgozni a Hivatal. Az összeállított szövegrész megmutatja, hogy 
mely részeket lehet preferálni, vagy elvetni. 
Vad Mária alpolgármester: kérdezi, hogy 50 M Ft folyószámla hitel felvételről döntött a testület 
korábban?
Juhász Sándor polgármester: pontosabban hitelkeret.
Vargáné Vass Éva jegyző: az önkormányzati törvényben  szabályozott korlátot is figyelembe kell 
venni,  hogy  a  korrigált  saját  működési  bevétel  70%-áig  hitelképes  az  önkormányzat.  Az 
önkormányzati  hitelfelvétel  képességet  2008-ban  szigorúbban  korlátozzák,  ide  értve  a  kötvény 
kibocsátást is.  
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: a két intézmény közül az iskolánál le kell faragni a 30 M Ft-ot.  
Vargáné Vass Éva jegyző: a közalkalmazotti törvény megállapítja a közalkalmazottak illetményét 
meghatározott szorzókat alkalmazva. A köztisztviselői törvény is tartalmazza a besorolásokat.
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: nem látja,  hogy milyen  egyéb juttatások vannak.  Ha a  bért 
meghatározott módon kell fizetni, és nem csökkenthető, akkor azokat a juttatásokat kell megvonni, 
amelyeket  nem kötelező  a  munkáltatónak  adnia.  Például  ha  csökkentésre  kerül  a  sor,  akkor  a 
dolgozók mondjanak le az étkezési jegyekről.  A képviselők példát szeretnének mutatni, azzal, hogy 
lemondanak a tiszteletdíjukról, és úgy gondolja, akkor a dolgozók is lemondhatnak valamiről.
Lomen Attila: van az iskolának egy alapítványa, ezt az 1%-ot lehet az iskolának is adni. 
Vargáné Vass Éva jegyző: az csak két év múlva jelentkezik. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ha a bevételi oldalra lehetne 20 M Ft pluszt, az nem azt jelentené, 
hogy a kiadási oldal szárnyalhat. Kérdezi, hogy a pályázatnál hogyan működik az önrész, a pénzt 
meg kell-e jeleníteni? 
Juhász Sándor polgármester:  az  EU pályázatnál az önrésszel  nem kell  elszámolni.  Csak a 70% 
pályázati pénzzel kell elszámolni. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: az  EU pályázaton  be kell mutatni, hogy itt van 30 M Ft önrész, 
beküldi és másnap vissza is veszi. Benne van a 30 M Ft, de effektíve nem kiadással. A 70 M-t utó 
finanszírozásba megkapja az önkormányzat, az nem lesz hiány, megkapja csak eltolódással. 
Kéri,  hogy kapják meg korábban az anyagot,  és jobban át  tudja nézni,  hogy pl.  a postaköltség. 
Soronként végig kell menni, egy csomó olyan dolog, ami beruházásra került egyszeri alkalommal 
volt, annak már nem kell jelentkeznie. Itt nem a gázszámláról beszél. De ha gázszámláról beszél, 



akkor  csak  arra  kell  figyelni,  hogy  a  gázfogyasztás  maradjon  egy  szinten  és  akkor  csak  az 
árnövekedést kell számítani, ami pótlólagos. 
Tóth Attila bizottsági tag: ha a pályázati önrészek betervezésre kerülnek a költségvetésbe, akkor 
előfordulhat, hogy ki kell fizetni.

17.25 Kiss Dénes László bizottsági tag megérkezik.

Kiss Dénes László bizottsági tag: elnézést  kér a késésért.  A gáz és a postaköltségről elmondja, 
kizártnak  tartja,  hogy  2008-ban  a  postaköltség  csökkenni  fog.  A  gázárról  elmondja,  hogy 
Monorierdő önkormányzata 2007. februártól indult be a régi áron számlázták a gázkiadásokat. Kéri, 
hogy kapcsolják ki a magnót.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: nem lehet kikapcsolni.
Kiss  Dénes  László  bizottsági  tag:  szó  szerinti  idézet:  „ne  egymást  piszkáljuk  már  azzal,  hogy 
feltételezzük a saját önkormányzatunkról, azt hogy rosszat akar és rosszat tervez. Ez a tervezés, 
pénzügyi tervezés arra szól, többek között, hogy a település működjön, másodsorban arra szól, hogy 
az  önhiki-t  meg  fogjuk  tudni  igényelni  adott  esetben.  Ne  magunk  ellen  beszéljünk  már  azzal, 
higgyük már el, hogy az itt dolgozó emberek nem ellenünk dolgoznak. Péter, és ezt most már, most 
jött el az alkalom, sok minden, nekem is betelt a pohár és azt mondom, hogy tessék már odafigyelni 
és tessék Monorierdőn kint élni, nem Budapesten élni a VIII.-X.-XXII.-XXXIV. kerületben élni, 
hanem  Monorierdőn  élni,  és  Monorierdőn  gondolkodni   és  nem  kötözködni  összes  többi  11 
képviselőtárssal, akik tényleg jót akarnak. És Péter amit Te csinálsz az gusztustalan és a múltkori is, 
amikor  itt  voltak  vendégek  nagyon  kiakadtam és  nagyon  nem akartam neked  menni.  De  amit 
csináltál, az etikátlan, gusztustalan, szemét munka volt. Most is azt csinálod. Szemedbe mondom itt 
most mindenki előtt, jegyzőkönyvbe lehet venni nyugodtan és nem fogom letagadni.”
Dr. Práczki Péter: kérem jegyzőkönyvbe venni.
Kiss Dénes László bizottsági tag: szó szerinti idézet: „én kérem jegyzőkönyvbe venni, határozottan 
Kiss Dénes Lászlóként kérem szó szerint jegyzőkönyvbe venni. Amit csinálsz tavaly október óta az 
gusztustalan, etikátlan és Monorierdő ellenes. Azért mert Te néha kiugrassz Monorierdőre francia 
rendszámos kocsival Budapestről és téped a szádat és csinálod a műsort ez nem megengedhető és 
elég volt. Köszönjük szépen, ebből nem kérünk. Aki nem ért velem egyet nyugodtan szavazzon le.” 
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nem akarja megszavaztatni.
Kiss Dénes László bizottsági tag: szó szerinti idézet: „ Én kérem, hogy szavazzuk meg, szavazzuk 
meg,  nagyon kérem,  hogy szavazzuk meg.  Napirenden kívül,  de ami  itt  elhangzik  hétről  hétre 
hónapról hónapra, ez gusztustalan Péter.”
Dr. Práczki Péter bizottsági tag: a személyeskedést itt és azonnal fejezzük be.
Juhász  Sándor  polgármester: javasolja  erről  majd  az  Egyebek napirendben beszéljenek,  most  a 
költségvetési programot kellene megszavazni.
Kiss Dénes László bizottsági tag: szó szerinti idézet: „kérem szó szerint jegyzőkönyvezni, hogy 
szavazzuk meg,  hogy amit  a  képviselő  társam amit  csinál,  az  gusztustalan  és  lejáratja  a  falut. 
Visszahallom  máshonnan,  hogy  lejáratja  a  falut.  Pilisen,  Monoron,  Monorierdőn,  Albertirsán 
röhögnek rajtunk, hogy belülről piszkáljuk egymást.”
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez inkább ülés után kellene beszélni.
Kiss Dénes László bizottsági tag:  szó szerinti  idézet: „Péter veled nem lehet beszélni ülés után 
külön, mert Te nem vagy itt soha Monorierdőn.”
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  azt  szeretné  mondani,  hogy  ez  nem  az  ülésre  tartozik.  A 
személyes dolgokat az ülés után kellene megbeszélni. 
Kiss Dénes László bizottsági tag: szó szerinti idézet: „csak itt hallom a kötekedéseket meg az összes 
többi mindent, amikor látom, hogy a kollégák dolgoznak, bocsánat, hogy így mondom a kollégák, a 
hivatal  dolgozói  dolgoznak  tisztességesen  és  Te  mindig  a  kötözködést  a  köpködést,  az 
ellentmondást, a mást lehet... Péter”
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  kéri,  hogy fejezze  be,  ha  valamit  mondai  akar,  utána  áll  a 
képviselő úr rendelkezésére. Ne rabolják mások idejét, az érzelmi kitöréseknek ez nem helye. Nem 



feladata, hogy az ilyen érzelmi kitörésekre reagáljon, szeretné, ha befejezné. 
Kiss Dénes László bizottsági tag: értettem.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök : kéri, hogy koncentráljunk a feladatra
Vad Mária  alpolgármester: a koncepcióhoz hozzászól,  hogy a  2007.  évi  intézmények működési 
kiadásai Monorierdőé 129.921e Ft. A 12 M Ft-os kamatkiadás, 8 M Ft hiteltörlesztés az mit jelent?
Vargáné Vass Éva jegyző: ez az ez évi költségvetésben is benne van, víz és csatornahitelt vett fel az 
önkormányzat, Monortól vette át, ennek van kamatkiadása és tőketörlesztése. 2007. augusztus 18-
án lett aláírva a szerződés a pénzintézettel és Monorral, erre az időszakra 1.400e Ft-ot kellett fizetni. 
Ezt  muszáj  benne  hagyni  azért,  mert  ha  olyan  helyzetbe  kerül  az  önkormányzat,  hogy  a 
beruházáshoz a folyószámla hitelt kell igénybe venni, akkor az a helyzet állhat elő, hogy az állami 
normatívát  megkapják,  de  ha  10  napig  is  igénybe  vettük,  a  kamatokat  meg  kell  fizetni.  Ezért 
javasolják azt, hogy legalább a tavalyi szinten ez maradjon benne. 46 M Ft az út és az önrész, plusz 
az iskola 37 M Ft. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: ez nem jelenti azt, hogy nem kell spórolni. 
Vargáné Vass Éva jegyző: a tervezésnél a 2,5 M Ft-os civil szervezetek támogatása, ez a beérkezett 
igényekkel nincs összhangban. 2,5 M Ft lett  tervezve 2008-ra,  de jelzi  a bizottságnak, hogy az 
Oktatási Bizottság ülésén elhangzott, hogy a Sportegyesület többlettámogatást szeretne, az Idősek 
napjára  plusz  költségvetési  irányzatot  szeretne  állítani,  összességében  az  igény  6.020  e  Ft, 
Sportegyesület  2,5  M Ft,  az  Oktatási  Bizottság  éves  keretét  600 E  Ft-ra  szeretné  emeltetni.  A 
Jujiutsu  Kör  600  e  Ft  az  igény.  Az  egyesületek,  itt  a  két  nyugdíjas  klubról  van  szó  120  e 
létszámarányosan, tavaly 100 e Ft volt, 2008-ban 120 eFt. Táborra 400  e Ft a hátrányos helyzetűek 
részére.  Idősek  napjára  400  e  Ft.  A Mi  újság  Monorierdő  200  e  Ft.  Nemzetőrség  300   e  Ft. 
Polgárőrség 600 e Ft. Gyermeknap 300 e Ft. 
Kiss  Dénes  László  bizottsági  tag:  Sporttal  kapcsolatban  elmondja,  hogy  több  településen 
körbenézett  az elmúlt időszakban. Sok helyen úgy működik,  hogy a tagsági díjak befizetésének 
arányába kapják a támogatást a sportegyesületek. Meg kell nézni azt is, hogy milyen eredményeket 
hoznak,  milyen  tömegeket  mozgat  meg.  Valami  tagsági  díjat  ki  kellene  találni.  Ki  kell  találni 
közösen olyan mérőszámot,  amivel meg  lehet mondani,  hogy hány tag,  milyen belépő,  valami 
mérőszám kell.  Az is szempont lehet, hogy ki hogyan megy a társadalmi munkákra. 
Szalai Gábor települési képviselő: a tavalyi pénzt kellene javasolni, megfejelni az inflációval. A 
leválás miatt nem tud az önkormányzat ekkora összegeket odaadni. Ezeket nem szabad betervezni a 
költségvetésben. A sportot támogatja, igaz, hogy ekkora pénzeket nem javasol. 
Tóth  Attila  bizottsági  tag: szintén  javasolja  a  tavalyi  összeget  az  inflációval.  Az  egyéb 
szervezetekkel  kapcsolatban  elmondja,  hogy  a  rendezvény  előtt  meg  kell  vizsgálni,  tud-e  az 
önkormányzat pénzt adni és nem kellene most beállítani. 
Juhász Sándor polgármester: a sok nevezési díj, bírói költség viszi el a pénzt a Sportegyesületnél.
Kiss Dénes László bizottsági tag: elmondja, hogy az önkormányzat védelmének érdekében kellene 
egy mérőszám és nem a sport ellen. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kérdezi, hogy hány civil szervezet van összesen.
Kiss Dénes László bizottsági tag: 4-5
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök: 4-5-nél  meg  lehet  saccolni,  hogy  mennyivel  támogatja  az 
önkormányzat. Ha mérőszámot akar a képviselő úr számolja meg hány tagja van. Javasolja a tavaly 
megszavazott összegeket és utána eseti alapon dönt a bizottság, majd a testület. A  költségvetésbe 
csak a tavalyi összeget kellene beállítani. 
Vargáné Vass Éva jegyző: az igények tekintetében, a tavalyihoz képest új elem is van, olyan mint az 
Idősek Napja. 
Tóth Attila bizottsági tag: a kérdőjelek helyére összegeket javasolna. Egyéb pályázatra javasol 5 M 
Ft-ot,  parlagfűirtásra 500 E Ft, közvilágítás bővítése 500 e Ft, rendezési  terv készítése 7 M Ft. 
Köztemető kialakítása nem tud hozzászólni.
Juhász Sándor polgármester: köztemető kialakítása kb.40 M Ft.
Vargáné Vass Éva jegyző: a temetés az közszolgáltatás, és az önkormányzatnak vannak feladatai, 
attól,  hogy  egy  temető  felekezeti  fenntartásban  működik,  attól  még  közszolgáltatás  és  az 



önkormányzatnak ezt biztosítania kell.  Az már más, hogy azt milyen módon teszi.  A Gazdasági 
Program megalkotásakor  úgy tájékoztatta  a  testület,  hogy a  köztemető  kialakítása  egy kiemelt 
prioritást élvező feladat, hiszen Monorierdőn igény van arra, hogy a halottaikhoz az emberek helybe 
mehessenek ki az itt élők. 
Juhász Sándor polgármester: véleménye szerint a 40 M Ft reális összeg a létrehozáshoz. 
Tóth  Attila  bizottsági  tag:  5  milliót  javasol.  Az  pályázati  célra,  a  köztemetővel  kapcsolatosan, 
elkölthető. 
Vad  Mária  alpolgármester: kérdezi,  hogy  a  13,3  M  Ft  közgyógy  igazolványok  a  szociális  és 
gyermekvédelmi  támogatások,  kedvezményeknél  és  a  3,5  M  Ft  alapfeladatok  önkormányzati 
hozzájárulás mit takar.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  a  3,5  M Ft  beszéltek  már  az  1.  napirendi  pont  kapcsán,   szociális 
alapfeladatok ellátására elkülönített összeg. 
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: az önkormányzat által nyújtott szociális kiadások 13,3 
M Ft ez kevesebb, mint 600 e Ft-tal több, mint az idei. 
Vargáné Vass Éva jegyző: össze kell adni a fejlesztési kiadásokat 86 M Ft, és ehhez a fejlesztési 
bevétel 23-24 M Ft, 50 M Ft a fejlesztési mérleg szerint a hiány. Azt várja a testület, hogy olyan 
döntést készítsen  elő, amely megalapozott. Ha most elcsúszik a költségvetés a realitástól és elmegy 
az egyensúly, nem fogják tudni helyrehozni év közben. 
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: kb. 50 M Ft nem valós kiadás, mert egy pályázati önrészhez való 
becsatlakozás egy olyan tétel, ami most van és holnap visszajön.  
Vargáné Vass Éva jegyző: ez nem biztosítja a kiegyensúlyozott gazdálkodás feltételeit, mert ha a 
pályázat 70 M Ft-os támogatással létrejön, akkor a 30 milliós önrészt elvileg és gyakorlatilag mellé 
kell  tenni,  mert  a  70  M  Ft-ból  nem kivitelezhető  a  pályázat.  Ténylegesen  fel  fogja  venni  az 
Önkormányzat  a  hitelt,  és  ezt  már  hosszú  éveken  keresztül,  de  legalább  3-4  éven  keresztül  a 
kiadások között tervezni kell. A kamatkiadásoknál és a tőkekiadásoknál is.
Dr. Práczki Péter bizottsági elnök: felvételre kerül a hitel, de a pályázat vissza is fizeti.
Vargáné Vass Éva jegyző: igen, de ha elindul a beruházás 2008-ban, az Önkormányzatnak meg kell 
előlegezni.  Ha  ez  mégis  hitelfelvétellel  valósul  meg,  akkor  ennek  vannak  kamatkiadásai, 
tőkekiadásai. Ezt tervezni kell, hiszen az állami finanszírozás arra sem elég, hogy az intézményeket 
működtessék. 
Dr.  Práczki  Péter  bizottsági  elnök:  még az is  egy kérdőjel,  hogy milyen  pályázat  lesz.  Be kell 
tervezni, hogy felvesszük a folyószámlahitelt. 50 millióig lehet tervezni, a papír elbírja és senki nem 
támadhatja meg.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem, a folyószámla hitelkeret 50 millió, ezt akkor szabad igénybe venni, 
ha tudják, hogy 2 hónap múlva ez a pénz vissza lesz fizetve. Ez a legdrágább konstrukció, akkor ha 
fejleszteni akarnak, akkor azon érdemes elgondolkodni, hogy inkább egy hosszú távú hitel, mert ez 
inkább  működési  és  akkor  inkább  fejlesztési.  Átmenetileg  lehet  csak  megoldás  lehet,  hogy 
folyószámla  hitelből  ruháznak  be  és  fejlesztenek,  de  az  mindenképpen  költséges.  A jelenlegi 
koncepciószámokat tekintve az látható, hogy fejlesztésre, annak bevételi forrását, saját részét is úgy 
kell  tekinteni  a  költségvetésbe,  hogy  felveszik.  Felsorolja  a  jelenlegi  nyitott  pályázatokat.  A 
koncepció kialakítása fontos feladat.
Tóth Attila bizottsági tag: vagyon nélkül van olyan intézmény, aki ad fejlesztési hitelt?
Vargáné Vass Éva jegyző: nincs olyan bank.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a papír elbírja.
Kiss Dénes László bizottsági tag: mostanában járt egy előadáson, melyen hallotta, hogy az EU-
pályázatokat  kiírók,  ellenőrzik  a  pályázók  fedezeti  kapacitásait.  Az  iskola  együttműködésével 
kapcsolatosan elmondja, hogy az ellenőrzést lefolytatják, és ha nem felel meg a pályázati kiírásnak 
vissza kell  fizetni  a  nyert  összeget.  Elismeri,  hogy Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök aggódik a 
költségvetés egyensúlyáért.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a pénznek valóban meg kell jelennie a bankszámlán.
Vargáné Vass Éva jegyző: a pályázatnak nem volt feltétele az együttműködés más községekkel, az 
iskolai feladatellátással kapcsolatban.



Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: nem  tartja  problémának,  azt,  hogy  a  felhalmozási 
hitelbevételekhez bekerüljön a teljes fejlesztési kiadások összege. A papír elbírja.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem lehetséges a betervezés, hiszen előfordulhat az az eset is, hogy az 
Önkormányzat nyer a pályázatokon, és az önrészt ki kell fizetni. Jelenleg nincs olyan bank, amely 
ekkora fejlesztési hitelt adna az Önkormányzatnak. 
Tóth Attila bizottsági elnök: a jelenlegi két pályázaton kívül nem javasolja továbbiak benyújtását.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  250-300  M  Ft-os  iskolapályázati  önrészt  miből  kívánja  a 
jegyzőasszony fedezni? Azt is be kellene a költségvetésbe tervezni.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem tudja megmondani mennyi lesz az iskola pályázat önrésze. Nem 
tartja valószínűnek, hogy minden beadott pályázaton nyer az önkormányzat. A betervezett önrészt át 
lehet csoportosítani év közben. A Képviselő-testületnek célszerű olyan határozatot hoznia, amely 
arra irányul, hogy kérjen be ajánlatokat a hitel felvételével kapcsolatban.
Vad Mária alpolgármester: kiszámolta a hiányt.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: pályázni kell, főleg a 100%-ban visszatérítendő pályázatokra.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: nem tud  választ  adni  az  adóemelésekre.  Az  iparűzési  adó  mértéke 
maximálisan  2%.  Helyesbíti  az  előző  kijelentését,  a  jelenlegi  iparűzési  mérték  2%,  maximális 
értéken.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: felsorolja  a  követendő alapelveket,  melyeket  kéri  határozatba 
foglalni.
Vargáné Vass Éva jegyző: javasolja kiegészítésként,  hogy  a közüzemek tekintetében az emelés 
mértékéig lehessen tervezni.
Vad Mária alpolgármester: az Egészségügyi Bizottság is kér 2.670 M Ft-ot.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  kis-labor  működtetése  100  E  Ft/hó,  170  E  Ft  virágosítás, 
épületfelújításra 1,5 M Ft-ot kér a bizottság.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nem látja a számokat.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  Hivatal  tervezze  be  az  Egészségügyi  Bizottság  által  javasolt 
kiadásokat? Ez még nem szerepel a jelenlegi költségvetésben. Tehát a kis-labor működésére, és a 
virágosításra fordítandó összeget.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felteszi szavazásra javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

59/2007. (XI.20.) PTB.
határozata 

A Monorierdő község 2008.évi koncepciójáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  az előterjesztést megtárgyalta és javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy az alábbi három alapelvet alkalmazza a 2008.évi koncepció kialakításakor:

– Csicsergő  Óvoda  2008.évi  költségvetés  tervezésénél  a  tárgyévi  költségvetését  kell 
figyelembe venni  minden  kiadásnál,  kivéve  a  közüzemi  kiadásokat,  ezek  esetében  a 
várható kiadások mértékéig emelhető az előirányzat

– Fekete István Általános Iskola 2008.évi költségvetés terv csökkentése legalább 30 Mft-
tal  történjen meg, valamint a tárgyévi költségvetését  figyelembe kell  venni,  kivéve a 
közüzemi  kiadásokat,  ezek  esetében  a  várható  kiadások  mértékéig  emelhető  az 
előirányzat

– Polgármesteri Hivatal 2008.évi költségvetés tervezésénél a tárgyévi költségvetését kell 
figyelembe  venni,  kivéve  a  közüzemi  kiadásokat,  ezek  esetében  a  várható  kiadások 
mértékéig emelhető az előirányzat.

Az alapelvekkel és a módosításokkal együtt a költségvetési koncepció előterjesztése a Képviselő-



testület részére benyújtható.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

5.napirend
Monorierdő Község Önkormányzatának 2007.évi költségvetési rendeleténekmódosítása

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Vargáné Vass Éva jegyzőt az előterjesztés ismertetésére.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: az  állami  támogatás  változása  miatt  kell  változtatni  a  költségvetési 
rendeletet. Az intézményeknek normatíva lemondásuk volt, és hogy 2008-ban az állami normatíva 
elszámolásakor nem legyen visszafizetési kötelezettség ( a belső ellenőrzés is feltárta).

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

60/2007. (XI.20.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzatának 2007.évi költségvetési rendeletének módosításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek, hogy a Monorierdő Község Önkormányzatának 2007. évi költségvetéséről 
szóló 2/2007.(II.21.) Kt.rendelet módosítását fogadja el. 

Határidő: azonnal
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 

    Vargáné Vass Éva jegyző

6.napirend
Fekete István Általános Iskola beszámolója 2-54/2007.

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felkéri Juhász Sándor polgármestert az előterjesztés ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: az  iskola  augusztus  31-ig  önállón  gazdálkodott,  ezért  beszámolási 
kötelezettsége van.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a beszámolóban közölt adatok tényleges adatok?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: igen.  Az  iskola  gazdasági  lezárásához  szükség  van  a  beszámoló 
elkészítésére, és elfogadására.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felteszi a beszámolót szavazásra.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

61/2007. (XI.20.) PTB.
határozata

Fekete István Általános Iskola 2007.augusztus 31-ig tartó időszakának beszámolójáról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság az előterjesztést megtárgyalta és javasolja a Képviselő-
testületnek,  hogy  fogadja  el  a  Fekete  István  Általános  Iskola  2007.augusztus  31-ig  tartó 



időszakának költségvetési beszámolóját.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

7.napirend
Tájékoztatás Fekete István Általános Iskola részben önálló gazdálkodási státuszával 
kapcsolatos könyvelési teendőkről  

Vargáné Vass Éva jegyző: az írásbeli anyaghoz nem kíván hozzáfűzni semmit.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: ki végzi el az iskolával kapcsolatos teendőket és mibe kerül?
Tóth Attila bizottsági tag: a Hivatal Pénzügyi csoportja végzi el, nem kerül pénzbe.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: a  Képviselő-testület  határozata  alapján,  a  belső 
ellenőrzési vezető iránymutatásával, készülnek el a zárási munkálatok.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal  a tájékoztatót elfogadja. 

8.napirend
Előterjesztés az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság felkérése, a karácsonyi díszvilágítás 
fedezetének vizsgálatáról 2-56/2007.

Juhász Sándor polgármester: az Oktatási, kulturális és Sport Bizottság javaslata alapján kéri, hogy a 
bizottság  javasolja  a  Képviselő-testületnek  a  karácsonyi  díszvilágítás  vásárlását,  meghatározott 
előirányzat terhére.
Vad Mária alpolgármester: a kihelyezett villanyoszlopokra közterület foglalási díjat kellene kérni a 
Démásztól.
Kiss Dénes László bizottsági tag: mert nem az Önkormányzaté a közterület.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: felteszi szavazásra az előterjesztést.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének

Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága
62/2007. (XI.20.) PTB.

határozata

Mindenki Karácsonyfája programhoz szükséges díszvilágítás vásárlásának fedezetéről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  a javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Mindenki 
Karácsonyfája programhoz szükséges díszvilágítás beszerzését határozza el, a legfeljebb 30.000 Ft 
beszerzési  kiadás  fedezetét  a  2007.évi  költségvetésben  a  készletbeszerzés  előirányzat  terhére 
biztosítsa.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 
9.napirend
Egyebek

a) Bodó Jánosné levele a Polgármesterhez



Juhász  Sándor  polgármester: kérelem  érkezett  hozzá,  hogy  az  iskola  szülői  munkaközössége 
szeretné minden gyermeket egy napig vendégül látni.
Kiss  Dénes  László  bizottsági  tag: nem tartja  járható  útnak,  mert  töménytelen  mennyiségű  étel 
fogyna el. Csak monorierdei lakos legyen a gyerek, valamit étkezési jegyeket is lehetne osztani.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: %-os arányban kívánná meghatározni a támogatás mértékét.

b) Mikulás ünnepség

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: mennyi lesz az ünnepség költsége?
Vad Mária alpolgármester: idén nem lesz diszkó, ezért nem kerül semmibe.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: idén is kap Mikulás csomagokat, de még részleteket nem tud. 
December 1-én kell menni csomagolni az ajándékokat, és akkor nem jó a szombati Mikulás-nap. 
Javaslata, hogy vasárnap legyen a Mikulás rendezvény.
 
c) Ifjúsági Jujutsu Kör kérelme

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök:  az Ifjúsági Jujutsu Kör vezetőjével találkozott aki jelezte, hogy a 
megállapított és fel nem használt 50.000 Ft támogatást szeretné most igénybe venni. Németországba 
utaznak egy sportbemutatóra.
Vargáné Vass Éva jegyző: emlékezete szerint nincs döntés az 50.000 Ft támogatásról. 
Szalai Gábor: minden egyesület kapott pénzt, javasolja, hogy ismételten kapjanak.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoport vezető: idén már kaptak 200.000 Ft-ot.
Juhász  Sándor  polgármester: javasolja  a  támogatást,  de  a  jövőben  véleménye  szerint  meg  kell 
gondolni a támogatások mértékét.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja a 25.000 Ft-ot, vagy az elutasítást. Felteszi szavazásra a 
kérdést.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

63/2007. (XI.20.) PTB.
határozata

Az Ifjúsági Jujutsu Kör, Düsseldorfban rendezett találkozón való részvételhez kért 
támogatásról

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  a javasolja a Képviselő-testületnek,  hogy az Ifjúsági 
Jujutsu  Kör  „Düsseldorfban  rendezett  találkozón  való  részvétel”-hez  kért  50.000  Ft  igény 
megadását ne támogassa.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök

  Vargáné Vass Éva jegyző 

d) Mindenki Karácsonyfája állítás
 
Vad Mária alpolgármester: ismerteti,  hogy december 8.-án 10 órakora fenyőfaállítás lesz, a daru 
megoldott, kéri a bizottsági tagokat a részvételre. December 15-én pedig Mindenki Karácsonyfája 
rendezvény.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: mindenki jegyezze fel az időpontokat.



e) Mobiltelefon
 
Vad Mária alpolgármester: kérdezi, hogy a telefonszolgáltatótól jött-e valamilyen szerződés?
Vargáné Vass Éva jegyző: igen, de még nem volt ideje részletesen átnézni, de első olvasására talált 
benne javítani valót. 
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: számmegtartás lehetséges?
Vargáné Vass Éva jegyző: igen 5.000 Ft+Áfa
Vad Mária alpolgármester: a polgármester úr megtartja az eddigi számát?
Juhász Sándor polgármester: igen.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: kérdezzék meg a külsős bizottsági tagokat is.

f) Vízminőségi vizsgálat

Juhász  Sándor  polgármester: megnézte  a  vízminőség  vizsgálattal  kapcsolatos  pályázatot.  Mire 
gondolt a bizottsági elnök a pályázattal?
Vargáné Vass Éva jegyző: felolvassa a pályázat szövegét.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: a monorierdei víz bevizsgálására gondol,  a rossz előzmények 
miatt. A pályázat sokféle lehetőséget kínál a vizsgálatra.
Vargáné Vass Éva jegyző: véleménye szerint arra adjon be az Önkormányzat pályázatot, amelyre 
szüksége van.
Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök: a  víz  minőségére  vigyázni  kell.  Felelősséggel  tartozik  az 
Önkormányzat a minőségért.
Vargáné Vass Éva jegyző: a negatív eredmény milyen hatással van az ingatlanárakra?
Tóth Attila bizottsági tag: rossz.
Kiss Dénes László bizottsági tag: a hormonális hatásokra hívja fel a figyelmet.
Tóth  Attila  bizottsági  elnök: a  pályázati  összeg  50-500  Mft-ig  terjed,  véleménye  szerint  utó-
finanszírozású.
Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: nem elírás?
Tóth Attila bizottsági tag: nem.

g) Testületi anyag

Vargáné Vass Éva jegyző: ismerteti a novemberi testületi ülés anyagát:
– a 2008.évi koncepció
– a 2007.III.negyedévi tájékoztató 
– az állattartásról szóló helyi rendelet 
– a Szervezeti Működési Szabályzat módosítása
– a két intézményvezető és jegyző beszámolója a működésről
– a szociális rászorultságtól függő ellátások szabályozásáról szóló rendelet 

tervezet 
– a víz-csatorna díjakról szóló rendelet módosítása
– szemétszállítási díj rendelet módosítása 
– védőnő körzetek kialakításáról szóló rendelet 
– Ceglédi  hulladéklerakóhoz  kapcsolódó  Monor  és  Monorierdő  közötti 

szerződés-tervezet

h) Szemétszállítás

Juhász  Sándor  polgármester: a  szemétszállítást  a  vállalkozó  olcsóbban  végzi  el.  Indokolja 
véleményét. Pl: az időseknek adott kedvezményeket átvállalja és nem számlázza ki,  elszállítja a 



külterületekről  is  a  szemetet,  összeszedi  a  környéken a  szemetet,  ingyen végzi  a  lomtalanítást, 
térfigyelő kamerákat telepít.

i) Gazdasági program

Dr.Práczki Péter bizottsági elnök: javasolja a hosszútávú stratégiai tervbe beépíteni az alternatív 
energiákat, nevezetesen a biogázt, a bioetanolt és a szélenergiát.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

64/2007. (XI.20.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Gazdasági programjában a 
megújuló energiaforrásokkal való kiegészítéséről

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság  a javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a  Monorierdő 
Község Önkormányzat Képviselő-testületének 24/2007.(II.15.) Kt. határozata szerint, a Képviselő-
testület Gazdasági programjában szereplő IV. Fejlesztési koncepció fejezet 1. pontjában szereplő A 
koncepciót meghatározó stratégiai tényezők sorába, hosszú-távú stratégiai tényezőként a megújuló 
energiaforrásokat, nevezetesen a bioetanolt, a biogázt, valamint a szélenergiát kiegészítésként vegye 
fel. 

Határidő: azonnal
Felelős:  Juhász Sándor polgármester

    Vargáné Vass Éva jegyző

Több  napirendi  pont  nem  lévén  Dr.Práczki  Péter  bizottsági  elnök  megköszöni  a  Pénzügyi  és 
Területfejlesztési Bizottság munkáját és az ülést 19 óra 55 perckor bezárja.

K.m.f.

Dr. Práczki Péter     Tóth Attila
bizottsági elnök        jegyzőkönyv hitelesítő

Sahin-Tóth Jenőné
jegyzőkönyvvezető


